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Сарајево: 12.05.2005. године 

ЗАПИСНИК 

 

34. сједнице Комисије за финансије и буџет Представничког дома Парламентарне 

скупштине БиХ која је  одржана 12.05.2005. године, у времену од 10,00 до 12,15 часова. 

Сједници су присуствовали чланови Комисије: Љиљана Милићевић, Ружа Сопта, Бериз 

Белкић, Фатима Лехо, Душанка Мајкић, Хазим Фелић, Марија Перкановић и Златко 

Лагумџија.  

Сједници није  присуствовао из оправданих разлога  Абдулах Накаш . 

Сједници су  присуствовали и гости: Јусуф Кумлић, Зекира Муратовић из Министарства 

финансија и трезора, Мухаремовић Мехмедалија и Раковац Сенада, представници ЈП НИО 

«Службени лист БиХ», Сања Станојевић из ОХР-а,  представници медија, те Невенка Савић 

и Милан Зајајић, секретари комисија. 

Сједницом је предсједавала Љиљана Милићевић.  

За расправу на сједници предложен је сљедећи:  

 

ДНЕВНИ РЕД: 
 

1. Верфикација записника са 32.сједнице Комисије; 

2. Разматрање Приједлога закона о задуживању, дугу и гаранцијама Босне и 

   Херцеговине у складу са чланом 95.3. Пословника 

   (предлагач: Савјет министара БиХ); 

3. Разматрање Извјештаја о финансијском пословању по Годишњем обрачуну за период 

01.01 до 31.12.2004. године ЈП НИО «Службени лист БиХ»; 

4. Разматрање Информације Савјета министара БиХ и Управног одбора Управе за  

        индиректно опорезивање о Закону о акцизама и Закону о порезу на промет 

        производа и услуга, број 06-07-442/9-05 од 15.04.2005. године. 

 

Дневни ред усвојен је једногласно. 

 

Ад.1. Верфикација записника са 32.сједнице Комисије 

Записник 32. сједнице чланови Комисије једногласно су верификовали. 

 

Ад.2. Разматрање Приједлога закона о задуживању, дугу и гаранцијама Босне и 

   Херцеговине у складу са чланом 95.3. Пословника 

   (предлагач: Савјет министара БиХ) 

 

Јусуф Кумалић и Закира Муратовић дали су уводне напомене о Приједлогу закона о 

задуживању, дугу и гаранцијама Босне и Херцеговине који Комисија поново разматра.  

Приликом претходне расправе у комисијској фази, Комисија Приједлог закона није 

усвојила из разлога који су познати члановима Комисије. Нагласили су потом да дају 
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подршку амандманима Николе Шпирића, те да не подржавају амандмане које је доставио 

Момчило Новаковић. 

Љиљана Милићевић појаснила је присутним да се овај закон разматра у складу са чланом 

95.3 Пословника, на основу закључка Представничког дома, којим је приједлог закона 

враћен надлежној комисији на поновно разматрање и одлучивање. Потом је отворила 

расправу о принципима Приједлога закона. 

Бериз Белкић истакнуо је да је о Приједлогу закона већ претходно доста речено, те да ће га 

подржати, као и амандмане Николе Шпирића, који овом закону дају прихватљиву форму. 

Душанка Мајкић навела је да је Клуб СНСД-а одлучио да подржи Приједлог закона 

заједно са амандманима г-дина Шпирића. 

Љиљана Милићевић истакнула је да подржава амандмане г-дина Шпирића, али 

амандмани Момчила Новаковића представљају суштинску поправку овог закона, тако да ће  

их подржати. Прихватање ових амандмана представљају услов за њену подршку 

Приједлогу закона. При томе је навела да писмо министра Љерке Марић не иде у правцу  

конструктивног рјешења овог питања. 

Марија Перкановић истакнула је да се овим законом настоји пренијети надлежност 

ентитета на ниво државе БиХ за одлучивање у овој области. Очигледно је да не постоји 

добра воља за компромис у овом случају, а која би се огледала у подршци амандманима г-

дина Нваковића. Стога она без прихватања ових амандмана не може дати подршку овом 

закону јер за то нема овлаштење. 

По окончаној расправи чланови Комисије усвојили су принципе Закона са 5 гласова за и 2 

гласа против, након чега је отворена расправа о амандманима и Закону у цјелини. 

На приједлог г-дина Белкића о свим амандманима изјаснили су се представници Савјета 

министара, како слиједи: 

Амандман 1. Николе Шпирића усвојен је једногласно, у слиједећем тексту: 

У члану 13. Закона брисати другу реченицу и додати текст: 

“Централна банка, уз одобрење Министарства, може обезбиједити листинг вриједносних 

папира Босне и Херцеговине на берзама оба ентитета. С тим у вези, вриједносни папири 

Босне и Херцеговине биће предмет прописа који се односе на услове листинга и процедура 

трговања на ентитетским берзама од стране комисија за вриједносне папире.” 

Амандман 2. Николе Шпрића усвојен је једногласно у слиједећем тексту: 

У ставу (1) члана 17. тачка д) мијења се и гласи: 

“Како би омогућили успостављање активног секундарног тржишта и проширили приступ 

систему електронске евиденције, Централна банка тражиће листинг вриједносних папира 

Босне и Херцеговине са ентитетских берзи, који су предмет услова ентитетског листинга, те 

омогућити и дозволити трговину вриједносним папирима директно између комерцијалних 

банака и осталих учесника на секундарном тржишту на начин како то одреди Централна 

банка, што је предмет одговорности Централне банке за опрезно провођење поравнања и 

клиринга свих вриједносних папира Босне и Херцеговине.” 

Став (2) члана 17. мијења се и гласи: 

“Централна банка ће, уколико се тиме не умањи ефикасност, користити постојећу 

инфраструктуру за обављање послова из става (1) овог члана. С тим у вези, Централна банка 

се, уз одобрење Министарства, слаже да именује постојеће регистре ентитета да дјелују као 

њени агенти с циљем успостављања система електронске евиденције. Обавезе и 

одговорности регистара ентитета дефинираће се одвојеним агентским споразумима. 

Централна банка може именовати једног или више агената који ће вршити послове из става 

(1) овог члана.” 

Амандман 1. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савјета министара, и 

одбијен је са 2 гласа за и 5 гласова против. 

Амандман 2. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савјета министара, и 

одбијен је са 2 гласа за, 5 гласова против и 1 уздржаним гласом. 
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Амандман 3. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савјета министара, и 

одбијен је са 2 гласа за, 4 гласа против и 2 уздржана гласа. 

Амандман 4. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савјета министара, и 

одбијен је са 2 гласа за, 4 гласа против и 2 уздржана гласа. 

Амандман 5. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савета министара, и 

одбијен је са 3 гласа за, 4 гласа против и 1 уздржаним гласом. 

Амандман 6. Момчила Новаковића, није прихватљив за представнике Савјета министара, и 

одбијен је са 2 гласа за, 4 гласа против и 2 уздржана гласа. 

 

Након окончане расправе о амандманима, Комисија је са 5 гласова ‘’за’’, 2 гласа ‘’против’’ и 

1’’уздржаним’’ гласом прихватила текст Приједлога закона о о задуживању, дугу и 

гаранцијама Босне и Херцеговине са усвојеним амандманима Николе Шпирића, и упутила га 

у даљу парламентарну процедуру са приједлогом за усвајање Дому. 

 

 

Ад.3. Извјештај о финансијском пословању ЈП НИО “Службени лист БиХ” по  

          Годишњем обрачуну за период 01. јануар до 31. децембар  2004. године 

 

 

Мехмедалија Хуремовић и Сенада Раковац дали су уводне напомене о Извјештају о 

финансијском пословању ЈП НИО “Службени лист БиХ” по Годишњем обрачуну за период  

01. јануар до 31. децембар 2004. године. 

У потом отвореној расправи учествовали су Ружа Сопта, Фатима Лехо и Бериз Белкић. 

У току расправе уочено је да поједини материјали, грешком насталом умножавањем, не 

садрже све странице Извјештаја, те је комплетиран материјал за све чланове Комисије. 

Послије тога је констатовано да биланс успјеха не садржи податке о  расходима. Овај 

недостатак представници предлагача су отклонили тако да су недостајући подаци умножени 

за све присутне.  

Фатима Лехо потенцирала  је питање рјешавања статуса овог јавног предузећа и питање 

актуелизације ранијег закључка Комисије и Дома о кориштењу расположиве добити у 

висини од 2 милиона КМ у корист Фонда за повратак. 

Након проведене расправе Комисија је једногласно, цијенећи успјешност пословања, 

прихватила Извјештај, и  упутила у даљу парламентарну процедуру, са приједлогом за 

усвајање. 

Комисија је такође усвојила и предложила Дому да уз Извјештај усвоји и слиједеће 

закључке: 
1. Тражи се од Савјета министара БиХ да оконча активности на коначном дефинисању 

правног статуса ЈП НИО ''Службени лист БиХ''  

2. Тражи се од Савјета министара БиХ да размотри могућност и заузме став о томе да се 

имобилисана-орочена средства у износу око 2.000.000 КМ за период до краја 2003. и 

добит из 2004. године у износу од 859.000 КМ усмјере у Фонд за повратак избјеглица 

и расељених лица, имајући на уму процјену будућих активности ЈП НИО ''Службени 

лист БиХ'' и очекиваних прихода. Ово је поновљени закључак Комисије, усвојен од 

Представничког дома приликом разматрања Извјештаја ЈП НИО ''Службени лист 

БиХ'' за 2003. годину.  
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Ад.4. Разматрање Информације Савјета министара БиХ и Управног одбора Управе 

          за  индиректно опорезивање о Закону о акцизама и Закону о порезу на промет 

            производа и услуга, број 06-07-442/9-05 од 15.04.2005. године 

 

Бериз Белкић истакнуо је несклад назива ове тачке дневног реда са достављеним 

материјалом, те нагласио да је Уставно-правна комисија већ сачинила тумачење о 

наведеним законима . 

Љиљана Милићевић је очекивала присуство представника предлагача закона на овој 

сједници. Даље је навела да је видљиво из дописа УИО-е да су урађене измјене и допуне 

Закона о акцизама и Закона о порезу на промет производа и услуга, с тим да нема 

информације о тренутном статусу тих материјала. Због недостатка информације која је 

требала бити достављена у писаној форми или презентована на самој сједници Комисије, 

предложила је да се ова тачка скине са дневог реда. 

Златко Лагумџија истакнуо је алармантност ситуације у вези поштовања усвојеног 

закључка Дома којим је Савјет министара БиХ обавезан да  изради измјене и допуне 

наведених закона у тачно утврђеном року. Такође је истакнуо да Савјет министара није у 

могућности ићи са имплементацијом Закона о ПДВ-у у утврђеном року,  те је измјену рока 

његове примјене неопходно легализовати путем  измјене тог закона. Из наведених разлога 

затражио је да Савјет министара припреми цјеловиту информацију о цијелокупном сету 

наведених питања, те затражио и одговорност Савјета министара. 

Бериз Белкић нагласио је непостојање  комуникације Савјета министара са Комисијом, те 

истакнуо да се измјене и допуне наведених закона не требају разматрати у складу са чланом 

105. Пословника. 

 

Након окончане расправе чланови Комисије једногласно су  скинули ову тачку са дневног 

реда, с обзиром да није достављена Информација у писаној форми, нити је обезбијеђено 

присуство представника Савјета министара који би образложио наведена питања. 

 

 

 

               Записник сачинила:                                                Предсједавајући Комисије: 

                 Драгица Хинић                                                          Љиљана Милићевић                                        
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